

**9. Motion - Cycling Safety at the Gladstone Avenue and Rochester Avenue Intersection**

**Motion - La sécurité des cyclistes à l'intersection de l'avenue Gladstone et de l'avenue Rochester**

**Committee recommendations**

**That Council approve:**

- 1. that staff be directed to begin the feasibility study project from Percy St to Corso Italia Station and report back to Transportation Committee as soon as is practicable but no later than Q3/Q4 2024 with options to implement cycling facilities along Gladstone Avenue taking into consideration elements such as, but not limited to, safety considerations for all road users, accessibility considerations, traffic signal operations, transit operations, and motor vehicle parking;**
- 2. that staff review the impacts of removing Gladstone Avenue between Preston Street and Bronson Avenue from the designated truck route network;**
- 3. that staff review short term options to improve cycling safety at the Gladstone Avenue and Rochester Avenue intersection including but not limited to signal timing, signage and/or pavement marking changes, and implement enhancements as soon as practicable.**

**Recommandations du Comité**

**Que le Conseil approuve que :**

- 1. le personnel soit chargé de commencer le projet d'étude de faisabilité de la rue Percy à la station Corso Italia et de faire rapport au Comité des transports dès que possible, mais au plus tard au T3/T4 2024 avec des options pour mettre en place des installations cyclables le long de l'avenue Gladstone en tenant compte des points suivants, mais sans s'y limiter, les considérations de sécurité pour tous les usagers de la route, les considérations d'accessibilité, les opérations de feux de circulation, les opérations de transport en commun et le stationnement des véhicules à moteur;**
- 2. le personnel examine l'incidence de retirer l'avenue Gladstone entre la rue Preston et l'avenue Bronson du réseau routier désigné pour les camions;**

- 3. le personnel examine les options à court terme pour améliorer la sécurité des cyclistes à l'intersection de l'avenue Gladstone et de l'avenue Rochester, y compris, mais sans s'y limiter, la synchronisation des signaux, la signalisation ou les changements de marquage de la chaussée, et mette en œuvre les améliorations dès que possible.**

Documentation/Documentation

1. Committee Coordinator's report Transportation Committee, dated 22 June 2023(ACS2023-OCC-CCS-0096)  
  
Rapport du Coordonnateur du Comité, Comité des transports daté le 22 juin 2023 (ACS2023-OCC-CCS-0096)
2. Extract of draft Minutes, Transportation Committee, 22 June 2023.  
  
Extrait de l'ébauche du procès-verbal, Comité des transports, le 22 juin 2023.

**Transportation Committee  
Report 6  
28 June 2023**

**3**

**Comité des transports  
Rapport 6  
Le 28 juin 2023**

**Extract of Draft Minutes 6  
Transportation Committee  
  
22 June 2023**

**Extrait de l'ébauche du  
procès-verbal 6  
Comité des transports  
Le 22 juin 2023**

---

Motion - Cycling Safety at the Gladstone Avenue and Rochester Avenue Intersection

File no: ACS2023-OCC-CCS-0096) – Somerset (14)

**Report Recommendation(s)**

**That Transportation Committee recommend that City Council endorses the development of a bike share program this term of council, and that City Council direct staff to:**

- a. Update the information on bike sharing that was reported in 2021 as part of the Public Bike Parking Strategy; and**
- b. Incorporate the relevant findings of current studies being carried out by Envirocentre/Ottawa Climate Action Fund and by Transportation Association Canada on shared micromobility services; and**
- c. Report back to Transportation Committee in 2025, with recommendations on an appropriate bike share model that would serve the needs of the City.**

**Carried**